
 
Anteckningar förda vid sammanträde med Rönnäs fjärdings byaråd i  
Ullvi bystuga 2007-04-25 kl 19.00 – 21.45 
 
Närvarande: 

Aarno Magnusson, Ö Rönnäs       Mats Kaij, Almberg-Almbergsbjörken 
Ingemar Blomqvist, Ö Rönnäs       Stig Olsson, Berg   
Nils-Erik Öman, Kilen                        Mats Olofsson, Berg 
Sven-Olov Hellgren, Hälla       Nils-Erik Öman, Kilen  
Sven Skog, Hälla 
Lars Storén, Tibble-Lycka   
Lars Erik Rönnkvist, Ullvi   
Carl-Olof Nygård, Ullvi 
Olle Köpman, Romma 
Göran Gimell, Romma 
Ulf Sundén, Ullvi    
 
Lasse Nygård, Leksands kommun 
 
 
1. 
Ordföranden Aarno Magnusson hälsar välkommen till Ullvi bystuga och 
förklarar mötet öppnat. Lars Erik Rönnkvist berättar kort om bystugans 
historia. 
 
2. 
Till att justera dagens minnesanteckningar väljs Ulf Sundén. 
 
3. 
Efter en presentation av deltagarna går ordföranden igenom 
minnesanteckningarna från föregående möte.  
 
4.  
Lämnas en kort redogörelse från varje by om olika aktualiteter ex: 
 

Rönnäs  -  ny 5-års plan för kommande aktiviteter  
              -  i november firades 100-årsjubileum för fd  
                 skolan/bystugan  

-  nytt arkiv byggs i bystugan 
-  en hemsida förbereds 
-  röjning och märkning av gamla leder fortsätter 
-  upprustningen av badplatsen fortsätter. Flera barn  
   och ungdomar deltar i arbetet 

                                  
Berg       -  luftledningarna till byns el- och telenät har bytts 
                  ut mot jordledningar 
               -  byns båda vägar (Dunders väg och Nussåkersvägen) 
                  har skyltats och fått gatubelysning. Ett problem är de   
                  höga fordonshastigheterna genom byn 
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               -  via EU-bidrag har gammal åkerväg rustats upp 
               -  för att förbereda cykel- och promenadvägen runt 
                  Insjön arbetar man med sträckan genom Berg  
 
Romma   -  bagarstugan rustas vidare   

-  barn- och ungdomsaktiviteter anordnas numera i  
   bystugan 
-  röjning av området intill landsvägen förbereds    
-  omarronderingen avseende bysamfälld mark är oklar  

                  och diskussionerna fortsätter 
 
Hälla       -  den gamla brandstationen i byn, som idag är samägd  

mellan Hälla, Ullvi, Romma och Berg, kommer i     
fortsättningen att ägas av Hälla  

               -  en ny risvål för fisket har iordningställts i älven 
                   utanför Bunk 
               -  röjning av strandkanterna pågår  

-  diskussioner pågår om en flytt av majstången vid 
    Hällabadet till central plats i byn    

               -  ett bildspel om alla gamla och skyltade platser    
                  förbereds.  
                  Även en karta med markering och namn på platserna 
                  planeras.   
 
Ullvi        -  även här pågår diskussioner med lantmäteriet om   
                  byns samfällda mark    

                -  byamännen har färdigställt en vändplan på  
                                   Ullvinäset, som nu skall ytbeläggas 
                                -  den 3:e byboken är klar och kan köpas från och med     

   den 28 april 
-  byns hemsida finns nu på nätet (www.ullvi.se) 

                                -  röjningsarbetena fortsätter  
                                -  byn planerar att bygga en sandsilo där den  

   kommunala sanden till byn kan förvaras 
 
 Tibble/    -  bystyrelsen har åter en kvinnlig ordförande – Kersti  

Lycka          Liss 
                                 -  nya bostadsområdet i Lycka byggs nu för fullt 
                                 -  upprustning pågår av dansbaneområdet ”Berget” 
                                    
 Kilen        -  fortsatt upprustning av bystugan 
                                 -  flera unga nyinflyttade 
  
     Almberg/              -  nedgrävning av el- och teleledningar pågår. Även rör  
     Almbergsbjörken      för kommande fiberdragningar läggs ned 

- bystugan utnyttjas mer och mer av Hisvåla 
- de fem byarna i området (dvs inkl Veberg och 

Hoberg) har endast en sopcontainer vilket är för 
litet. Kontakt kommer att tas med Leksands Vatten. 
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5. 

Under diskussionen i anslutning till byarnas information väcktes 
följande angelägna frågor: 
 
Bystugor som någon gång per år används för större arrangemang 
har generellt mycket få sopor att hantera men tvingas trots detta  
att betala hög sophämtningsavgift med nuvarande regler. Det 
borde finnas alternativa avgiftsuttag. 
  
Befolkningen upplever problem med att det är för lång tid mellan  
tömningarna av de grå sopkärlen och att Limhagen är stängd på 
söndagar och framförallt under storhelgerna. Speciellt alla  
fritidsboende får stora problem med dagens regler. En fungerande 
sophämtning är en viktig service- och policyfråga. 
  
Ullvi by erbjuder mark för byggande norr om Vändat. Tyvärr 
stoppas planerna p g a den ”vägkorridor” som Vägverket lagt ut 
inför en ev famtida vägdragning. Detta är ett principiellt problem,  
som måste lösas. Byarna måste få möjligheter att förbereda mark  
för byggande och själva få ange lämpliga områden. 

  
Leksands Vatten AB har vid flera tillfällen avgivit åtgärdslöften 
som inte fullföljts. Byarna befarar att löftena ”rinner ut i sanden”  
inför planerat samarbete med Gagnefs kommun. Detta gäller  
exempelvis asfaltering av vägar och vändplan vid Näset i Ullvi. 
 

 Byarådet beslutar 
 a t t byarna nedtecknar vad som utlovats till byarna av Leksands  

Vatten AB, 
 a t t berörda frågeställningar härefter tas upp med Leksands 
                 Vatten AB, som i förekommande fall bör ställa nya krav på  
                 medverkande entreprenörer samt 
                 a t t hos Vägverket påtala problemet med svårigheterna att få  
                 tillgång till mark för byggande i Ullvi.   
 
 
6. Från kommunens verksamhet antecknas följande: 
 

• Aktuell översiktsplanering satsar på byggnation av 100-150 
bostäder i Insjön och Tunstaområdet 

• satsningen på vägutbyggnaden fortsätter 
• Omfattande utbyggnad vid Bergkvists skapar diskussioner 
• Bostäder planeras också i Käringbergsområdet och mittemot 

Sommarland 
• I samarbete med jordbrukarna satsas på ”Öppet landskap” 
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• Genomförd skolutredning kommer att behandlas av fullmäktige i 
samband med bugetförslagen i november/december. Remissvaren 
pekar entydigt på en majoritet för ett bibehållande av byskolorna 

• Den statliga ”Ansvarsutredningen” blir föremål för en hearing den 
4 maj i regi av Region Dalarna. Viktigt att länet självt får 
bestämma kommande regiontillhörighet 

• P g a många problem med de nya postadresserna har 
byggnadsnämnden tillskrivit beslutande myndigheter i ärendet 

• Under hösten kommer ett förslag om bildandet av vägföreningar 
   

   
   7.    
          Lasse Nygård beskriver läget gällande den pågående Leaderprocessen,  

     ”Med Dalälvarna från källorna till sammanflödet”.  
 
 Leader är benämningen på en sedan flera år tillbaka i Europa välkänd 

metod att utveckla landsbygden. Den arbetar ur ett underifrån 
perspektiv och leder ofta till entreprenörskap och nytänkande. 

     
     Åtta kommuner runt Siljan förbereder det nya Leaderområdet med 

ekonomiska resurser från EU. Länet kommer att tilldelas 15 miljoner 
kronor årligen fram t o m 2013 och verksamheten förutsätter 
därutöver kommunal medfinansiering motsvarande cirka 25 kronor 
per år och invånare. En ansökan om bildandet kommer preliminärt att 
lämnas till länsstyrelsen 30 juni och fokuserar på tre delar – Attraktiv 
landsbygd för alla, Livskraftiga företag på landsbygden, Former för 
landsbygdsutveckling. 

 Under våren kommer förslaget bl a att diskuteras vid kommunala 
stormöten varav ett i Leksand. Förslaget kommer även att bli föremål 
för en remissomgång.  

 
     Hur tilldelade medel härefter skall fördelas i kommunen på olika 

projekt kommer bl a att diskuteras vid stormötena. Det kommer  
     troligen också att anordnas ”skrivarkvällar, som man gjorde under 

”Framtidsutsikt Siljan”, för att möjliggöra ansökningar om medel till 
olika projekt. 

 
 
  8. 
       Byarådet beslöt vid möte den 18 april att anta en av rådet utsedd 

arbetsgrupps förslag till byarådsverksamhetens framtida organisation 
och verksamhet.  

       Med hänsyn till att centrala demokratiska organ idag ökar sin 
fokusering på en breddad och samordnad landsbygdsutveckling är det 
angeläget att kommunen ökar sina insatser.  

       Följande förslag överlämnades därför till kommunstyrelsen:  
  

- att fullmäktiges beslut 1997-11-19, § 79, om byarådsverksamheten  
     skall gälla även i fortsättningen som grund- och måldokument  
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         -  att det skall finnas nio Byaråd med bred representation från skilda  
intresseorganisationer 

         -  att det skall finnas en samordnande funktion benämnd  Leksands 
kommunbygderåd jämte ett arbetsutskott 

         -  att det inrättas en heltidstjänst som landsbygdsutvecklare  
         -  att snarast påbörja en breddad satsning på landsbygdsutveckling  

enligt arbetsgruppens förslag genom nuvarande organisation och i 
samarbete med kompetent kommunal befattningshavare samt 

         -  att erforderliga medel anvisas för verksamheten 
 
 
   9. 
         Kommunens brottsförebyggande råd inbjöd allmänheten till ett 
         möte i kommunhuset den 12 april kl 19.00 under temat  
          ”Grannsamverkan” d v s hur boende i ett område tillsammans kan  
         bilda ett brottsförebyggande och socialt nätverk för att öka tryggheten 

för de boende.  
           
         Statistiken över antalet anmälda brott i kommunen visar hittills i år   
         på en minskning i jämförelse med tidigare år. Kommunen är 
         dessutom en av landets tio tryggaste kommuner enligt enkäter som  
         redovisas i SCB:s trygghetsindex. Trots detta måste trygghetsarbetet  
         fortsätta och vid mötet presenterade polisen, räddningstjänsten och 
         Dalarnas försäkringsbolag exempel på hur man ökar sin egen  
         trygghet och förbättrar samverkan mellan grannar och närboende.  
         Samtliga aktörer erbjöd lokal medverkan under uppbyggnadsskedet 
         och under den fortsatta verksamheten. 
 
 Räddningstjänsten anordnar dessutom utan kostnad en tre timmars 

utbildning i förebyggande brandskydd för alla intresserade. Byarna 
kan kontakta Räddningstjänsten för bestämmande av tidpunkt. 

 
 Ullvi by har redan påbörjat diskussioner om grannsamverkan.  

   
 
    10.   
          Byarådet beslutar     
          a t t avge bifogade yttrande till bildningsnämnden om bibehållande av  
          byskolorna.  
     Bilaga 

 
 
11. 
     Den 24 april hölls ett möte med Lantmäteriverket i Tibble bystuga 

          angående pågående omarrondering. Vid mötet utlovade verket att  
          de byar som så önskar skall kunna få behålla nuvarande  
          samfällda mark.  
           Byarådet antecknar den viktiga informationen till protokollet. 
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12. 
      Vid ett allmänt möte i kommunhuset om Kyrkbåtsroddens framtid  
      beslutades att Norets byalag skulle söka medel för anställandet av en  
      projektledare.  
      Uppdraget blir att utveckla roddkonceptet för framtiden.   
 
 
13. 
      Nästa möte skall hållas måndagen den 22 oktober 2007 kl 19.00 i  

Tibble bystuga. 
 
 

14. 
      Ordföranden tackar deltagarna för dagens möte och Ullvi by för  
      värdskapet samt förklarar överläggningarna för avslutade. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Aarno Magnusson   Lars Storén     Ulf Sundén 
Ordförande   Sekreterare    Justerare 


